
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. maj 2017 stillet følgende spørgs-

mål 17 (L 207) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål 17:  

”Er ministeren indstillet på at afsætte yderligere midler, hvis det viser sig, at den nu-

værende finansiering ikke er tilstrækkelig til at oprette de 150 særlige sengepladser 

på psykiatrisk afdelinger? I bekræftende fald bedes ministeren oplyse, om regeringen 

forventer at anvende satspuljemidler hertil eller om regeringen er indstillet på at 

finde ”nye penge”?” 

 

Svar: 

Den arbejdsgruppe, som i august 2016 afrapporterede om indsatsen for at forebygge 

vold på botilbud, anbefalede som nævnt i besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 13, 

at der etableres 150 pladser i regi af en helt ny tilbudsform. 

 

Som nævnt i besvarelsen af SUU L 207 – spørgsmål 16 forventes der med den aftalte 

finansiering oprettet 150 særlige pladser på psykiatrisk afdeling. Som ligeledes nævnt 

vil der blive foretaget en tæt monitorering, så det sikres, at antallet af pladser stem-

mer overens med ønsket og den politiske aftale.  

 

Måtte monitoreringen og evalueringen til sin tid vise, at behovet for særlige pladser 

er et andet end anbefalet af arbejdsgruppen, eller at forventningen med hensyn til 

finansiering ikke holder stik, vil det blive taget op til drøftelse i satspuljekredsen. Der 

kan ikke på nuværende tidspunkt siges noget om, hvad en sådan drøftelse, som mu-

ligvis slet ikke bliver aktuel, måtte munde ud i. 
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